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Kære Niels E. Bjerrum, MB 
 
På vegne af vicedirektør Karsten Biering Nielsen, Plan, Analyse, Ressourcer og CO2‐reduktion, fremsendes svar på 
dine opfølgende spørgsmål stillet den 16. juni 2021 vedrørende bygninger med SAVE‐værdi 1 og 2. 
 
Med venlig hilsen  

Erik Schunck 
Fuldmægtig 
PARC Sekretariat 
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Besvarelse vedr. opfølgende spørgsmål om bygninger 
med SAVE-værdi 1 og 2 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 16. 

juni stillet følgende opfølgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen pba. tidligere svar fra forvaltningen vedr. 

retningslinjer for altaner og bygninger med SAVE-værdi 1 og 2.  

Spørgsmål 

De nye retningslinjer gør det vanskeligere for disse nævnte bygninger i 

save 1 og 2 at få altaner, men jo ikke umuligt. Hvad skal der til, for at 

mange at de nævnte bygninger kan få en altan?  

Svar 

Hvis de vedtagne retningslinjer følges, vil det ikke være muligt at 

etablere altaner mod gaden på bygninger med en SAVE-værdi på 1 og 

2. 

Forvaltningen vil ikke i alle situationer have mulighed for at nægte 

altaner mod gaden på bygninger med SAVE-værdi 1 og 2. Hvis en 

ansøgning om altaner mod gaden på disse bygninger ikke kan nægtes, 

vil forvaltningen orientere Teknik- og Miljøudvalget, inden der gives 

tilladelse til altanerne med henblik på at vurdere, hvorvidt der skal 

nedlægges et §14 forbud.  

Borgerrepræsentationen besluttede den 3. juni 2021, at de nuværende 

retningslinjer for altaner i gårde bibeholdes, samt at man fastholder 

retningslinjerne for altaner på facaden med undtagelse af ejendomme 

med SAVE-værdi 1 og 2. 

Ifølge forvaltningens forslag til reviderede retningslinjer burde der ikke 

etableres altaner på gadefacaden af bygninger med en SAVE-værdi på 1 

til 3, hvilket således ændres til bygninger med SAVE-værdi 1 og 2.  

Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-teknik-

og-miljøudvalget. 
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